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 الملخص

علاى ابداداا ابدار  لاد   لفكار اثر رأس الماا  إهدفت الدراسة الحالية التعرف إلى  
ابدارياايف مااف تااس سااحن عي ااة ع ااياةية دسااي ة العااامليف فاام الم ااارف التااريااة ابرد يااة  

ضامف متتلاف الميا الا ابدارياة تار  فتارء ااارا  الم ارف التاارياة ابرد ياة  العامليف فم 

( ميظااف يميظفااة 973لا يالدالغااة  ( مااف اامااالم حاااس الماتماا%5الدراسااة  يكلااس د ساادة  

 ادارية  ي د استتدمت ابستدا ة أداء للدراسة  ي د تي لت الدراسة إلى ال تاةج التالية:

دأدعاده  رأس الما  الد ر ( لد  العامليف فم الم ارف  لفكر ايايد أثر رأس الما   -
 . التاارية ابرد ية

دأدعاده  رأس الما  الهيكلم( لد  العامليف فم الم اارف  لفكر اايد أثر رأس الما  ي -
 . التاارية ابرد ية

دأدعااده  يرأس الماا  العرة(ام(  لفكار ارأس الماا  يياد تاثير كي دبلة اح اةية دايف  -
 لد  العامليف فم الم ارف التاارية ابرد ية
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Abstract 

 
The purpose of the study was to investigate the effect of intellectual l capital on the 

innovation among the administered staff in the commercial Jordanian banks, a simple 

sample was selected from  administered staff in the commercial Jordanian banks 

during the study period, which consist (5%) from overall the study population. The 

questionnaire was used a study tool, after that the following funding was achieved   

1- The is a significant impact for human capital on the innovation among the 

employees of Jordanian commercial  bank 

2- The is a significant impact for structure  capital on the innovation among the 

employees of Jordanian commercial  bank 

3- The is a significant impact for relational  capital on the innovation among the 

employees of Jordanian commercial  bank 
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